
 
 

 
 

Deník FDI Moot 2019 
 

Díl první: Skok do neznáma aneb pre-moot v Budapešti 
 
Po několika měsících příprav náš tým vstoupil do další fáze tradiční studentské soutěže v oblasti 
mezinárodního investičního práva a mezinárodní arbitráže – FDI International Arbitration Moot. Ve 
dnech 11. – 12. 10. 2019 se na Právnické fakultě Eötvös Loránd Univerzity uskutečnil první pre-moot, 
kterého jsme se v rámci letošního ročníku zúčastnily, přičemž pro některé z nás to byl první moot court 
v životě. Měli jsme jedinečnou příležitost vyzkoušet si řízení před arbitrážním tribunálem a zjistit, zda 
naše argumenty obstojí v porovnání s ostatními týmy.  
 
Tým Masarykovy univerzity se do Budapešti vydal ve složení Nikola Honzová a Kateřina Kotarová, 
které hájily zájmy investorů v investiční arbitráži proti Republic of Tyrea, jejíž kroky v reakci na 
občanské nepokoje obhajovala Kateřina Palkovská a Pavlína Tomečková.  
 
V den „D“ jsme se ráno řádně nachystaly a sladily, abychom působily profesionálně, a vyrazily směr 
právnická fakulta. První pleading nás čekal hned v pátek v 10.00 a soupeřem nám byl německý tým. 
Arbitři byly při tomto jednání opravdu záludní a ptali se na jednu otázku za druhou, takže místo 80 
minut, které měla tato simulovaná arbitráž trvat, se vše protáhlo skoro na 2 hodiny. Odpoledne jsme 
strávily sledováním pleadingů ostatních týmů. Po skončení pátečního programu jsme se vydaly na hotel, 
kde jsme důkladně probraly dojmy z toho, co se ten den událo a připravily se na sobotu, kdy nás čekaly 
pleadingy hned dva. V sobotu jsme vstaly velmi brzy, abychom si ještě stihly naposledy zopakovat 
argumenty. Z pátku už jsme sice věděli co očekávat, na nervozitě nám to ale příliš neubralo. První 
pleading se uskutečnil opět v 10 hodin, kdy se Kačka s Nikčou utkaly s týmem z Atén, po obědě Kateřina 
a Pájou čelily argumentům týmu z Budapešťské univerzity.  
 
Na fakultě panovala přátelská a uvolněná atmosféra. Nejen že jsme měly oporu v čelenech našeho týmu, 
podporovaly se i týmy navzájem mezi sebou. Všichni jsme totiž hodně brzy přišly na to, že nás jedna 
věc spojuje. Šílená nervozita. Z těchto dvou dní strávených v Budapešti jsme si odvezly zjištění, že není 
důvod být nervózní, nové argumenty a více jistoty v našem projevu. Těšíme se, až naše nové zkušenosti 
využijeme ve Varšavě.  
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